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       Białe Błota, dnia 22.02.2023 r. 

BRG.0012.2.2.2023 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia  

22.02.2023 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska, radny Henryk Sykut, 

radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Sławomir Ruge, radny Krzysztof 

Michalak, radny Krzysztof Kocikowski, radna Katarzyna Tomicka, radna Aleksandra Lubońska,  Wójt 

Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Zastępca Wójta Paweł Zuehlke, Skarbnik Gminy Białe Błota 

Katarzyna Strzygocka- Kowalska,  Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał 

Kostkowski, Inspektor Referatu Inwestycji Adam Idczak   

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Finansów, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność i 

przedstawiła  tematyką posiedzenia. 

 

1. Utrzymanie zimowe i letnie dróg sprawozdanie za rok 2022. Wydatkowane środki 

finansowe na poszczególne zadania. 

2. Analiza inwestycji drogowych w Gminie Białe Błota pod względem nowych projektów 

zawartych w budżecie i w WPF w bieżącym roku, 

1) projektów realizowanych i projektów zrealizowanych, 

2) aktualnych projektów z wyszczególnieniem zdezaktualizowanych. 

 

Ad. 1 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski poinformował, że na zimowe 

utrzymanie dróg w roku 2022 wydatkowano kwotę ok 640 000 zł. Zostały zakupione nowe 

skrzynie na sól za kwotę 9 500 zł.  

Radny Henryk Sykut pytał ile było wyjazdów w okresie zimowym.  

Kierownik Referatu Michał Kostkowski przekazał, że wykonawca musi przedstawić wykaz prac, 

które zrealizował na podstawie wykazów z GPS, kart drogowych, kart pracy. Wyjazdy pojazdów 

weryfikowane są na bieżąco. W firmie prowadzone jest zestawienie dot. Ilości wysypanego 

materiału. Ogólnie utrzymywane są drogi w o dł.  350 km.  

Radny Bronisław Balcerowski mówił o odśnieżaniu ul. Szosa Bydgoska. Przekazał, że 

przejeżdżający pług  usypuje śnieg i  w miejscu przejścia dla pieszych i przy wjazdach na posesje.  

Kierownik Referatu Michał Kostkowski mówił, że chodniki są odśnieżane mechanicznie za pomocą 

mikrociągnika. Wykonawca powinien ręcznie oczyścić przejścia dla pieszych.  
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Radny Henryk Sykut pytał jak zostały zrealizowane zadania w ramach posiadanego budżetu.  

Kierownik Referatu Michał Kostkowski odpowiedział, że zostało trochę środków w budżecie.  

Na zimowe utrzymanie dróg było przeznaczone około 800 000 zł, wydano 640 000 zł. W okresie 

letnim dokonano czyszczenia ulic na terenie Gminy Białe Błota. Do tych zadań należy zamiatanie 

i koszenie poboczy. Na te zadania wydatkowano 213 000 zł. Kolejnym zadaniem jest wywóz wód 

opadowych, roztopowych z pasa drogowego, utrzymanie stałej drożności na oczyszczalni, 

konserwacja kanalizacji deszczowej. Na ten cel została wydatkowana kwota 211 971 zł. Odnośnie 

remontów i naprawy przepompowni podczas przeglądów okazało się, że niektóre 

przepompownie mają długotrwałą awarię wskutek złego utrzymania. Obecnie wszystkie 

przepompownie działają i są systematycznie przeczyszczane. Kolejnym zadaniem jest wykonanie 

projektów stałej organizacji ruchu na ten cel w roku 2022 wydano 20 500 zł. Wykonywane są 

przeglądy dróg i mostów.  

Radny Henryk Sykut pytał kiedy w ostatnim czasie był dokonany przegląd.  

Kierownik Referatu Michał Kostkowski  przekazał, że to zadanie wykonuje firma, co 2 lata zlecona 

jest fotometryka.  

Zdaniem radnego Henryka Sykuta przegląd raz w roku jest wykonywany rzadko, nawiązał do 

roszczenia z tytułu spraw OC.  

Kierownik Referatu Michał Kostkowski   dodał, że ponadto realizowane jest utrzymanie kontenera 

w Łochowicach, montaż oznakowania, przeglądy samochodowe, bieżące utrzymanie dróg 

gruntowych, utrzymanie dróg utwardzonych- kwota 900 000 zł.   

Radny Henryk Sykut stwierdził, że niektóre oznakowanie jest wyblakłe.  

Ponadto Kierownik Referatu Michał Kostkowski  mówił o odnowieniu oznakowania poziomego -

kwota około 60 000 zł, serwisy pojazdów i maszyn ponad 44 000 zł, naprawa sprzętu drogowego 

– 36 000 zł, dostawa transport kruszywa 685 000 zł, dostawa oleju napędowego, został zakupiony 

zbiornik na ropę o pojemności 2 500 litrów i paliwo jest tankowane na terenie PSZOK, tabliczki z 

nazwami ulic- 21 000 zł, armatura wod- kan. 25 000 zł, umowa na dostawę znaków i słupków. 

Łącznie na utrzymanie letnie dróg wydatkowano kwotę 2 666 000 zł.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator prosił kierownika referatu Michała Kostkowskiego o 

przekazanie informacji dotyczącej zaangażowania gminy w sprawie remontów dróg 

utwardzonych w ramach projektów pozyskiwania środków zewnętrznych.  

Kierownik Referatu Michał Kostkowski przekazał, że pojawiła się szansa uzyskania przez gminę 

dofinansowania do remontu dróg. Wniosek musiał zostać złożony do dnia 08 lutego, wymogiem 

było sporządzenie projektu remontu. Został zlecony projekt remontu ulicy Chlebowej w Białych 

Błotach, ul. Bydgoskiej w Zielonce oraz ul. Gminnej w Trzcińcu. Znaczącym warunkiem było 

posiadanie przez gminę pierwotnej dokumentacji projektowej na te ulice.  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke przekazał, że Trzciniec nie został wybrany, ponieważ zostały przez 

decydentów wskazane, że mogą być tylko  dwie ulice. Zostały wskazane ulice z dłuższymi 

zakresami, a w Trzcińcu zakres była najkrótszy. 
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Radny Henryk Sykut pytał o wysokość dofinansowania. 

Kierownik Referatu Michał Kostkowski  odpowiedział, że na pierwszy wniosek jest do 2,5 mln zł, a 

drugi jest bezkwotowo.  

Ad. 2 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska proponowała, aby informacje dot. omawianego 

punktu przekazać w formie pisemnej na tablety radnym.  

Radny Henryk Sykut zaproponował, aby przedstawić informację na temat zaawansowania nowych 

inwestycji. Pytał o projekt ul. Pogodnej i ul. Wczasowej.  

Inspektor Referatu Inwestycji Adam Idczak mówił, że wskazane projekty przez radnego Henryka 

Sykuta są w trakcie, są kontynuowane. Ulica Pogodna, termin umowny  na uzyskanie decyzji do 

31 maja. W  czerwcu zaplanowane jest wszczęcie postępowania na wyłonienie wykonawcy robót. 

Prawdopodobnie w roku obecnym rozpocznie się budowa, jest kanalizacja sanitarna w ulicy 

Pogodnej, ul. Letniskowej z przepompownią na skrzyżowaniu ulic. Odnośnie ul. Wczasowej to  

ul. Pogodna blokuje ul. Wczasową. 

Radna Anna Banaszek pytała o ul. Borówkową w Łochowie.  

Inspektor Adam Idczak odpowiedział, że projekt ul Borówkowej będzie realizowany na decyzję 

ZRID, termin jest do dnia 05 maja.  

Radny Krzysztof Michalak pytał o ul. Białą.  

Inspektor Adam Idczak  mówił, że jest gotowy projekt ul. Białej w Białych Błotach, została wydana 

decyzja ZRID, ale była nieprawomocna z uwagi na odwołanie osoby fizycznej od decyzji. 

Wojewoda prowadził postępowanie wyjaśniające. Decyzją wojewody decyzja ZRID została 

utrzymana w mocy i stała się prawomocna 01.12.2022r.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała o ul. Drzewiecką w Drzewcach. 

Inspektor Adam Idczak mówił, że jest termin umowny do 27 czerwca.  

Radny Krzysztof Kocikowski pytał o projekt II etapu  ul. Zabytkowej w Przyłękach. 

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke odpowiedział, że 31 maja 2023r jest planowany odbiór projektu 

natomiast postępowanie na budowę - listopad 2023r.  

Radna Katarzyna Tomicka pytała o ul. Olszynową i ul. Czereśniowa w Łochowie  

Inspektor Adam Idczak odpowiedział, że ul. Olszynowa termin jest do dnia 27 czerwca,  

a ul. Czereśniowa został opracowany projekt i zadanie w roku obecnym będzie realizowane tak 

jak jest w budżecie, czyli budowa ul. Czereśniowej I etap.  

Radny Bronisław Balcerowski pytał o dalszą realizację ul. Jedlinowej.  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke odpowiedział, że realizacja zadania planowana jest do 14 sierpnia.  

Inspektor Adam Idczak dodał, że termin wykonania obowiązuje 8 miesięcy od podpisania umowy. 

Odbiór będzie w sierpniu.  

Radny Henryk Sykut pytał o budowę II etapu ul. Myśliwskiej w Cielu. Pytał dlaczego realizacja  

II etapu została przesunięta na IV kwartał.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do zapytania radnego wskazując, że model 
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finansowania poszczególnych zadań obecnie będących w realizacji czyli z funduszy 

niewygasających i zaplanowanych w I do III kwartału ma ustalone finansowanie. Uruchamiane  

nowe przetargi różnie wypadają jeśli chodzi o koszty. Prognozowanie zadań na różnego rodzaju 

terminy ma przede wszystkim za zadanie  konstruowanie modelu finansowania poszczególnych 

inwestycji, żeby na wszystkie inwestycje wystarczyło. Stąd decyzja która pozwala na racjonalizację 

kosztów i wydatków w tym zakresie. Wiele ulic na terenie gminy wykonywanych jest etapowo i 

nie dotyczy to tylko ul. Myśliwskiej. Budowa I etapu ul. Myśliwskiej to jedne z najwyższych 

kosztów.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska przedstawiła treść pisma, które wpłynęło 

od mieszkańców Lipnik Przy Jeziorze. W piśmie poruszona jest kwestia złego stanu  drogi na 

odcinku od przejazdu kolejowego do ul. Sosnowej. Mieszkańcy wskazują, że droga powinna być 

pilnie wyrównana i trwale utwardzona. Gmina w okresie co półtora miesiąca wyrównuje drogę 

ponosząc koszty, które ze względu na krótkotrwałość są nieefektywne. Mieszkańcy złożyli 

wniosek o zabezpieczenie w budżecie na rok 2023 stosownych kwot na  przygotowanie 

dokumentacji projektowej wykonania drogi na ww. odcinku. Z uwagi na wagę problemu 

mieszkańcy są skłonni w partycypacji kosztów przygotowania ww. dokumentacji.  Następnie 

przewodnicząca komisji odczytała również treść pisma wójta gminy w powyższej sprawie dot. 

wyrażenia przez Radę Gminy zgody na podpisanie porozumienia z mieszkańcami dot. partycypacji 

w kosztach. Szacowany koszt wykonania dokumentacji projektowej to około 75 000 zł brutto, a 

szacowany koszt budowy wynosi 2 300 000 zł brutto.  

Radny Krzysztof Kocikowski stwierdził, że przy podjęciu decyzji niezbędne są bardziej precyzyjne 

dane dot. kosztów. Ponadto nie wie, czy jest to dobry moment, aby tę inwestycje wpisywać do 

budżetu na bieżący rok.  

Radny Henryk Sykut zaproponował, aby pismo potraktować jako wniosek do przyszłorocznego 

budżetu.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie teść ww. pisma dot. zawarcia 

porozumienia.  

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- przeciw 

Radna Anna Banaszek- przeciw 

Radny Krzysztof Kocikowski- przeciw 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Sławomir Ruge- przeciw 

Radny Henryk Sykut- przeciw 

Komisja wydała negatywną opinię.  
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Następnie rozpoczęto dyskusję na temat projektów uchwał na sesje.  

- projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 

2023, 

- projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2023-2039.  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska omówiła ww. projekty uchwał.  

Radna Anna Banaszek zwróciła uwagę, że zostały wprowadzone do budżetu dwa nowe zadania. 

Mówiła o zadaniu naprawy ścieżki pieszo- rowerowej w Cielu. Stwierdziła, że ścieżka została 

niedawna wybudowana i obecnie przeznacza się 200 000 zł na jej naprawę. Pytała czy jest 

gwarancja na wykonanie tego zadania.   

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że zadania zaproponowane do wprowadzenia są 

to zadania o charakterze koniecznym. Mowa jest o ul. Czeremchy, przebudowie ul. Duńskiej. 

Wykonanie odcinka łączącego poprzez ul. Czeremchy z ul. Chlebową jest konieczne ze względu na 

rozwiązanie komunikacyjne dot. tej części miejscowości Białe Błota. Ponadto wykonawca 

notorycznie uchyla się od wezwań związanych z koniecznością naprawienia usterek, które wynikły 

na podstawie gwarancji. W celu zakończenia wezwań sporządzony zostanie na podstawie 

biegłego szacunek i zakres do wykonania prac gwarancyjnych. Jeżeli po  opisie biegłego 

wykonawca znowu nie przystąpi do naprawienia ścieżki pieszo- rowerowej, zakresu prac, które 

zostaną ustalone w opracowaniu eksperckim zostanie wykonane zastępcze naprawienie i sprawa 

zostanie skierowana do sądu w celu odzyskania od wykonawcy poniesionych nakładów. Ponadto 

gmina wystąpiła do gwaranta wykonawcy o zabezpieczenie polisy związanej z trwałością projektu.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska  przekazała, że od początku powstania ścieżki były 

głosy mieszkańców i radnych odnoszące się do złego funkcjonowania ścieżki.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przekazał, że po wszystkich czynnościach odbiorowych 

urząd zgłaszał konieczność usunięcia wskazanych uchybień natomiast wykonawca notorycznie 

uchylał się od działania.  

Radny Henryk Sykut pytał na jakiej podstawie dokonano płatności za wykonanie tej inwestycji.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że gwarancyjne usterki powstały po wykonaniu.  

Radny Henryk Sykut pytał czy została zachowana kaucja na usuniecie usterek z umowy i jaka była 

to kwota. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że nie zna tej wartości. Urząd wystąpił do 

gwaranta o zabezpieczenie całej kwoty, która została na ten cel zabezpieczona.  

Radna Anna Banaszek stwierdziła, ze ul. Czeremchy jest nowym zadaniem, a o ul. Duńskiej radni 

wiedzieli już wcześnie, a obecnie wójt mówi że jest to zadanie niezbędne do realizacji.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator stwierdził, że radni podczas uchwalania budżetu 

dokonali zdjęcia tego zadania z budżetu.   Dlatego wójt je ponownie wprowadza do budżetu. Jest 

to zadanie konieczne do wykonania ze względu na komunikację. Zarówno ul. Chlebowa jak i  

ul. Duńska na odcinku wyjazdu z lasu jest bardzo wąska. Ruch na końcówce ul. Duńskiej jest 
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bardzo niebezpieczny. Wsparciem byłaby ul Czeremchy, która odciążyłaby ruch tranzytowy z 

Białych Błot w kierunku Bydgoszczy.  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska skierowała pytanie do wójta czy 

wystarczy środków na realizację zadania sieci kanalizacji sanitarnej, bo jest zmniejszenie. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przekazał, że zostało to przeanalizowane.  

Radna Anna Banaszek pytała o koszt budowy przedszkola w Cielu.  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska odpowiedziała, że całość budowy 

przedszkola wynosi 19 768 019 zł.  

Radny Henryk Sykut stwierdził, że wzrost jest o 5 mln zł. Pytał jakiego etapu to dotyczy.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że kwota zostaje zabezpieczona na najniższą  

z  zaoferowanych propozycji przez 13 oferentów którzy złożyli swoje oferty. Najniższa oferta to  

17 800 000 zł, zabezpieczane jest 102%. Planowane jest wybudowanie całego obiektu 

z wszystkimi przestrzeniami wspólnymi z zabezpieczeniem kuchni, sal. W ramach I etapu 

planowane jest wybudowanie 6 oddziałów, kolejne oddziały w ramach budynku będą 

sukcesywnie uzupełniane.  

Radny Henryk Sykut pytał, czy dwa kolejne etapy są ujęte w kwocie 19 mln zł.  

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator mówił, że cały czas mowa jest o I etapie. Jest to 

inwestycja w zakresie zaprojektuj i wybuduj.  

Radny Henryk Sykut pytał o powierzchnię zabudowy budynku I etapu.  

Inspektor Adam Idczak odpowiedział, że na sesje zostanie przedstawiona taka informacja.  

Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła:  

Anna Cabańska   

Przewodnicząca Komisji  

                                                   Budżetu i Finansów  

Ilona Nowakowska  

 

 

 
 


